
 

  
 
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 27. januar 2021 
Lokale: Zoom møde 
Til stede: Anders Kruse Ljungdalh (AKL), Anitta Reher (AR) (ankom efter pkt. 4), Finn Wiede-

mann (FW), Hanne Holmskov Jørgensen (HHJ), Lars Frode Frederiksen (LFF),  
 Maja Oresnik (MO) (forlod mødet efter pkt. 7), Michael Pausen (MP), Betina S. Chri-

stiansen (BSC) 
Afbud fra:  
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
Konstituerende møde 

0.1 Godkendelse af dagsorden 27. januar 2021 
0.2 Valg af næstformand for Studienævn for Pædagogik 
0.3 Godkendelse af forretningsorden for Studienævn for Pædagogik  
0.4 Godkendelse af delegation til Studieleder/Studienævnssekretær 

 
Punkter til drøftelse  

 
1. Godkendelse af dagsorden 27. januar 2021 
2. Godkendelse af referat af 16. december 2020 – godkendt via skriftlig høring 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger – SAGA 
5. Sager til behandling: Eksamen 
Ingen sager til behandling  
6. Sager til behandling: Undervisning 

a) Undervisningsevaluering E20: Bachelor og Kandidat 
b) Undervisningsevaluering MIG Ledelse og Didaktik 

7. Sager til behandling: Studieordninger  
a) Integrering af Introduktionsforløb om FN’s verdensmål for bæredygtighed 

8. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
a) Beretning fra formadsskabet for Børns læring 
b) Rekruttering 
c) Studiestart 
d) Studieadministration 

9. Ander sager til behandling 
a) Eftersyn af fakultetets uddannelsesøkonomi med særligt fokus på øget samarbejde mellem ud-

dannelser 
b) Eventuel udvidelse af Studienævn for Pædagogik  
c) Erfaringer med fremmøderul ifm. undervisning E20 
d) Høring vedr. karriereprofilfag  
e) Studiementor på BA 

10. Eventuelt 
 
 

 
Mødet blev indledt med en kort præsentationsrunde, da der var to nye 
medlemmer, MO er nyvalgt studenterrepræsentant og AKL er udpeget 
i stedet for Ane Qvortrup, som ikke længere kan deltage i studienæv-
nets arbejde.  

Humanistisk Fakultet 
Fakultetssekretariatet 

 

 
 
 
 
Dato: 29. januar 2021  
 
Sagsnr.: 21/503 

 
 

http://www.saga.sdu.dk/


 

 Side 2 

 
Konstituerende møde 
Ad pkt. 1  
Dagsordenen blev godkendt 
 
Ad pkt. 2 
Studienævnet indstiller Maja Oresnik som næstformand 
 
Ad pkt. 3 
Forretningsordenen for Studienævn for Pædagogik blev godkendt uden 
ændringer.  
 
Ad pkt. 4 
Delegationsskrivelse for Studieleder/Studienævnssekretær blev god-
kendt uden ændringer.  
 
Ordinært møde 
Ad pkt. 1 
Dagsordenen for 27. januar 2021 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 15. december 2020 – godkendt via skriftlig høring 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Orienterede om, at universitetet som følge af Corona-restriktioner stadig er luk-

ket ned. Det er meldt ud, at undervisning i februar og marts er online og der er 
opfordret at fortsætte med online undervisning semesteret ud, hvis det er mu-
ligt i enkelte fag.  

- Informerede om, at økonomien på både SDU og Humaniora er presset, og ud-
dannelserne er derfor blevet bedt om at finde besparelser. Dette kan nok ikke 
gennemføres uden ændringer i uddannelserne og drøftes senere på mødet un-
der pkt. 9a.  

- Oplyste, at Åbent Hus i år gennemføres som to virtuelle events: 10/2 for Kandi-
dat-, tilvalg- og sidefagsuddannelserne og den 27/2 for bachelor- og ingeniør-
uddannelserne.  

b) Vicestudieleder:  
- Orienterede om, at der har været afholdt to møder med underviserne fra 

begge dele af uddannelsen på bacheloruddannelsen om de kommende studie-
ordningsændringer, der også omfatter flytning af fag bl.a. Videnskabsteori til 1. 
semester og Socialisations- og institutionsforståelser til 4. semester, nedlæg-
gelse af valgfaget Interkulturel didaktik. Der udbydes så nyt valgfag i Projektle-
delse, som flere andre uddannelser har vist interesse for, nyt fag i Social og kul-
turel bæredygtighed, der skal danne bindeled mellem fag på de første semestre 
og fag på de sidste semestre, samt ændringer i de enkelte fagbeskrivelser, lige-
som bæredygtighed i uddannelserne indtænkes i uddannelsen. Studieordnings-
ændringerne vil blive fremlagt på næste møde. FW foreslog, at POL-gruppen på 
IKV kontaktes i forbindelse med udviklingen af Projektledelse som valgfag, så 
faget i højere grad forankres på instituttet.  
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- Informerede om, at fakultetet har godkendt og dermed bevilget penge til 
endnu en film om bacheloruddannelsen. Der er nu indhentet samtykke fra de 
tidligere film, og ligesom der i forbindelse med optagelse af de nye film også 
indhentes samtykke, så alle film kan bruges til markedsføring af uddannelsen.  

c) De studerende havde ingen kommentarer. 
d) Sekretariatet:  

- Orienterede om, at SDU har modtaget en meget positiv akkrediteringsrapport 
og nu kun venter på Rådets afgørelse efter 2. marts.  

- Oplyste, at SDU deltager i Karrieretanken samt Studieinfo. Karrieretanken hen-
vender sig til udvalgte gymnasieskoler samt højskoler. På Studieinfo. Bliver alle 
2. G elever fra Jylland og Fyn inviteret til gennem oplæg at høre om livet som 
universitetsstuderende.  

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 5 ansøgninger, heraf var 3 formandsbehandlet. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 

a) Undervisningsevaluering på BA: 
• Pædagogisk teori 1: Godkendt uden bemærkninger. 
• Kulturanalyse 1: Godkendt uden bemærkninger.  
• Socialisations- og institutionsforståelser: Godkendt med bemærkning om at un-

dervisers kommentar ift fremmøderul tages til efterretning. 
• Projektledelse: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent. 
• Udtryksformer 1: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent. Undervisers 

ønske om ændring til fire lektioner hver anden uge tages op til overvejelse.  
• Kulturmøder i praksis: Godkendt uden bemærkninger. 
• Teoretisk sprogvidenskab: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent. 
• Sprogtilegnelse 1: Der dannes ikke rapport, da der er under fem besvarelser.  
• Sprogtilegnelse 3: Udsættes til næste møde (24.02.2021).  
• Forældresamarbejde: Udsættes til næste møde (24.02.2021).  
• Interkulturel didaktik: Godkendt uden bemærkninger.  
MO spurgte, om der tidligere har været en lav svarprocent i fagene med lav svar-
procent i E20, og/eller om det kunne hænge sammen med underviseres varierende 
tiltag i onlineline undervisning. MO tilkendegav, at der blev brugt forholdsvis meget 
tid af undervisningstiden på teknik i nogle fag.  
Undervisningsevaluering på KA: 
• Professionsteori: Godkendt uden bemærkninger. 
• Uddannelse og læring: Godkendt uden bemærkninger. 
• Forskningsmetoder i pædagogik: udsættes til næste møde (24.02.2021). 
• Teori & metode I: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent. 
• Teori & metode II: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent og den tilba-

gevendende udfordring med at eksamen ligger tidligt og derfor overlapper med 
undervisning, og de studerende derfor udebliver. FW noterede sig, at der er fo-
kus på problemet.   

• Ledelse af projekter i organisationer: Godkendt med bemærkning om lav svar-
procent.  
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b) Undervisningsevaluering MIG:  

Fælles for begge linjer er, at de studerende ønsker, at materiale skal udleveres tidligere. 
Der er generelt gode evalueringer. Der er ønske om at linjerne skal have mere fælles 
sigte, men det er en svær øvelse i forhold til de to linjers elementer.  

 
Ad pkt. 7 

a) MP orienterede kort om processen. Det er besluttet, at indlejre introduktionsforlø-
bet om FN’s verdensmål for bæredygtighed i Videnskabsteori.  
 

Ad. Pkt. 8 
a) Punktet udsættes til næste møde (24.02.2021). 
b) Punktet udsættes til næste møde (24.02.2021). 
c) Punktet udsættes til næste møde (24.02.2021). 
d) Studienævnet har ingen bemærkninger til høringen. 
e) Studienævnet vurderer, at der er tilstrækkelig gennemsigtighed i sagsgange og den 

forventede svartid er offentliggjort på studiets hjemmeside, ligesom referater of-
fentliggøres på studiet hjemmeside.   
 

Ad pkt. 9 
a) Fakultetet har bedt alle studienævn om at overveje tiltag til økonomisering af kur-

susudbud på de enkelte uddannelser og økonomisering af kursusudbud gennem 
samarbejde med andre uddannelser. På BA er der som tidligere udmeldt arbejdet 
med en større ændring af uddannelsen og i forhold til økonomien er det konkret 
nedlæggelse af det eksisterende valgfag Interkulturel kommunikation og oprettelse 
af nyt valgfag, som kan udbydes til flere andre uddannelser, som allerede har ud-
trykt interesse for et samarbejde, desuden vil timetallet bliver justeret i forhold til 
norm, der arbejdes desuden på samlæsning på tværs fra 2022.  
FW fremlagde notat om forslag til samarbejdspartnere udarbejdet efter fælles-
møde blandt underviserne på KA’en. Der er forslag om at skære de to valgbare fag 
på 2. semester ned til et. Det fag, som de studerende ønsker, udbydes, der kan 
blive tale om at integrere de to fag eller integrere elementer af dem i uddannelsens 
øvrige fag. På uddannelsens 3. semester vil der fremover blive udbudt ét valgfag – 
aktuelt Ledelse af projekter i organisationer, og det undersøges om der er mulighed 
for samlæsning med Kulturstudier, der udbyder Projektledelse og oplevelsesøko-
nomi. Der undersøges det også, om der er mulighed for samlæsning med Kulturstu-
dier i faget Teori og metode til forsknings- og udviklingsarbejde og deres Teori og 
metodefag, så der er en fælles del på 5 ECTS og en fagbestemt del på 5 ECTS. Æn-
dringer vil evt. kunne blive gennemført pr. 1/9 2021. Det undersøges også om der 
kan blive en samlæsning i Forskningsmetoder i pædagogik på 1. semester med fx 
Psykologi i forhold til den kvalitative del af faget, dette vil dog ikke kunne gennem-
føres før 2022. Der overvejes flere andre mulige samarbejdspartnere til både obli-
gatoriske fag og valgfag.  
Disse tiltag meldes ind til fakultetet den 1. februar 2021.  

b) Punktet blev udsat til næste møde (24.02.2021). 
c) Punktet blev udsat til næste møde (24.02.2021). 
d) Studienævnet havde ingen kommentarer til høringen vedr. karriereprofilfag.  
e) På mødet i december blev det drøftet om det vil være muligt at få ansat studiemen-

tor til BA’en, fakultetet er dog ikke vendt tilbage på studienævnets henvendelse. 
Der var i studienævnet en drøftelse af behovet for at der ansættes en studiementor 
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for begge uddannelser, idet uddannelserne ikke ligger i direkte forlængelse af hin-
anden og der er store forskelle i studentersammensætningen på de to uddannelser. 
Studienævnet afventer tilbagemelding fra fakultetet inden der kan tages beslut-
ning.  

 
Ad pkt. 10 
Det blev drøftet om der er mulighed for at søge midler fra fakultetet til ansættelse af tuto-
rer til mere sociale tiltag på uddannelserne under corona-nedlukningen. Der er meldinger 
fra flere steder om nødvendigheden af at der tages initiativ til online sociale arrangementer 
og det undersøges ved fakultetet om der er centrale tiltag i vente.  
 
 
Næste møde afholdes den 24. februar 2021, kl. 9:30 – 11:30 som zoommøde.  
 
 
Finn Wiedemann 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


